
کره ایران و آمریکا: روایت آزاد ارمکی از  مذا

کره ایران با آمریکا  به خاطر  مذا
ضعف نیست

یک جامعه شناس سیاسی در تحلیل گفت وگو های 
ایران و آمریکا اظهار داشت: این پدیده سطح سیاسی، 
حقوقی، روابط بین الملل و اجتماعی و فرهنگی دارد. 
که این سطح  کار ندارم، با این  خیلی به آن سطوح 
آنها  به  ارجاع  بدون  نمی شود  را  فرهنگی  اجتماعی 
توضیح داد. یک عقده پنهان در جامعه ایرانی وجود 
داشت: اینکه چرا با خودی ها، منتقدان و مخالفانمان 
گفت وگو نمی کنیم. خیلی از افرادی که در حوزه سیاسی 
قدرت پیدا کردند، دنبال گفت وگو، آشتی و همگرایی 
ملی، تنش زدایی و آشتی با جامعه جهانی بودند. تقی 
آزاد ارمکی درخصوص احتمال همسوشدن تندروها با 
گر قصد همگرایی  جامعه اظهارکرد: اصولگرای رادیکال ا
داشت، فرصت های تاریخی برایش وجود داشت. اساسا 
او سازه خود را ساخته است. شما در همه جوامع، نوعی 
شکار  منتظر  که  دارید  سیاسی  فرهنگی  رادیکالیزم 
کثریت و از همه مهم تر اضمحلال  موقعیت سلطه بر ا
امر مدنی اجتماعی است. اصولگرای رادیکال، ایرانی 
ضدمدنیت است و می خواهد این را فرو بریزد. صدای 
او بیشتر شنیده می شود چون هنوز منازعه وجود دارد؛ 
هنوز میدان نزدیک تبدیل شدن جنگ به صلح و صلح به 
کراتی  جنگ است. وی در این مورد که برخی می گویند مذا
که شکل گرفته پیش از این هم شدنی بود، اذعان کرد: نه 
نمی توانست اتفاق بیفتد من قبول ندارم که جمهوری 
اسلامی ضعیف شده است و به خاطر ضعف خود در حال 
کره است، بلکه جمهوری اسلامی به یک بلوغ پنهان  مذا
رسیده است. آن بلوغ پنهان است که او را به این عمل وا 
داشته است نه ضعفی که برخی می گویند نیابتی هایش 
همه رفته اند و فلان و بهمان... این جامعه شناس عنوان 
کرد: بلوغ جمهوری اسلامی می گوید آنچه کرده ام موجب 
تعطیلی پروژه توسعه بود، اما نه دموکراسی... چون مساله 
اول جمهوری اسلامی توسعه است. جمهوری اسلامی 
می گوید: هنوز گندم ندارم، هنوز نمی توانم خودم بنزین 
تولید کنم، هنوز مردمانم مهاجرت می کنند و... این ها 
کمیت ایجاد کرده اند.  به طور پنهان الزاماتی برای حا
جمهوری اسلامی نمی تواند مرزها را ببندد یا مهاجران 
را تنبیه کند. نمی تواند جلوی خروج پول ها را بگیرد. 
نمی تواند همه جا گندم بکارد چون یکسال این کار را کرد 
و نتیجه اش را دید. نمی تواند آب ها را جابه جا کند چون 
بحران سرزمینی پیش می آید. این ها ناخواسته بلوغی 
ایجاد کرده اند. دیروز این بلوغ را نداشته ایم. همچنان 
سرمست آب های سرریز شده از سدها بودیم. همچنان از 
بنزین مجانی استفاده می کردیم. هنوز آلودگی نداشتیم. 
هنوز نخبگان مان به این صورت نرفته بودند. تعارضات 
هنوز به این شکل عمیق در نیامده بود که بتوانند منشأ 
خطر و حادثه شوند. این مجموعه عوامل به نظرم یک 

بلوغ پنهان اعلام نشده ای شکل داده است. 

شاید  شجاعی:  حمید  ملی-  آرمان 
مجلس  در  پزشکیان  مسعود  زمانی که 
برای نمایندگان از وفاق ملی می گفت و 
لیست وزرایش را برای رای اعتماد به هیات 
رئیسه می داد انتظارش را هم نمی کشید 
که عمر وفاق میان دولت و مجلس حتی 
به یکسال هم نرسد و در همان شش ماهه 
نحست، وزیر اقتصادش را با استیضاح از 
به رغم خوش خیالی  اما  کنند،  برکنار  کار 
اولیه دولتی ها؛ مجلس یا به عبارت بهتر 
شمشیر  دولت  برای  مجلس  تندروهای 
لای  چوب  از  جدای  و  بستند  رو  از  را 
و  امورات  در  متعدد  خ  گذاشتن های  چر
و  تقابل علنی  اولین  اقدامات دولت در 
جدی وزیر اقتصاد پزشکیان را به دلایل 
واهی با استیضاح کنار زدند تا نشان دهند 
وفاق با دولت تعارفی بیش نبوده و اساسا 
تندروها ارزشی برای وفاق ملی قائل نیستند 
گر دولت آنطور که آنها می خواهند عمل  و ا
و رفتار نکند آنها بر مبنای اهداف و منویات 
خود پیش رفته و در مقابل دولت خواهند 
ایستاد. چنانکه بارها دیدیم که تندروها 
وزرای دولت را تهدید به استیضاح کرده اند 
و همین دیروز نیز قاسم روانبخش نماینده 
قم در صحن مجلس مدعی شد: »وضعیت 
فرهنگی کشور در  شأن جمهوری اسلامی 
گر  نیست.  وزیران ارشاد و میراث بدانند ا
این روند ادامه یابد ما نمایندگان تصمیمی 
جدید اتخاذ خواهیم کرد.« این در حالی 
گوار اخیر یعنی انفجار  که اتفاق نا است 
مهیب در بندر شهید رجایی بندرعباس نیز 
باعث شده تا عده ای از تندروها و دلواپسان 
به جای کمک به دولت و همراهی نمک بر 
زخم پاشیده و صحبت از استیضاح وزیر راه 
می کنند. رویکردی که نه تنها سازنده نیست 
بلکه کاملا مخرب است و جز خسارت چیزی 
با خود به همراه ندارد. مسلم این است 
توان  جایی که  تا  باید  مجلس  عقلای  که 
دارند، ترمز تندروها را کشیده و آنها را به 
حاشیه برانند تا روابط دولت و مجلس دچار 
مشکل و اختلاف نشود و همچنان وفاق 

ملی مبنای کاری میان قوا باشد. 

 استیضاح وزیر راه؟
انفجار  پیرامون  خبرها  که  روزهایی  در 
بندر شهید رجایی بندرعباس و علل و دلایل 
آن است و همه دنبال شفاف سازی در این 
خبر  که  بود  روزگذشته  هستند  خصوص 
که عده ای از نمایندگان مجلس در  رسید 
حرکتی عجیب استیضاح فرزانه صادق وزیر 
که  کلید زده اند. خبری  راه و شهرسازی را 
در نوع خود بیشتر موجب حیرت بود چرا 
که تنها وزیر زن دولت پزشکیان از وزرای 
موفق دولت بوده و اینکه برخی تندروهای 
مجلس عزم استیضاح او را کرده اند در نوع 
خود جای تامل دارد. جالب اینکه طراح 
این استیضاح نیز »منان رئیسی« یکی دیگر 
از چهره های تندرو مجلس و نماینده قم 
است. چنانکه وی روزگذشته با بیان اینکه 
سوی  از  شهرسازی  و  راه  وزیر  استیضاح 
ح  نمایندگان مجلس کلید خورده ، گفت: طر
کنون  به ۴۱ امضا از  استیضاح خانم صادق تا
سوی نمایندگان مجلس  رسیده است. در 
محور های استیضاح مطالبی آمده است که 
بررسی ها نشان می دهد که کمتر به واقعیت 
نزدیک است. اموری مثل: انفعال و اهمال در 
سازمان بنادر که در توضیحات آن اشاره شده 
گر این رهاشدگی و انفعال چندین ماهه  آیا ا

نسبت به این سازمان وجود نداشت، امکان 
پیشگیری و یا حداقل، مدیریت بهتر حوادث 
تلخی همچون حادثه بندر شهید رجایی که 
منجر به درگذشت و جراحت صدها تن از 
هموطنان عزیزمان شد وجود نداشت؟ دیگر 
محورهای استیضاح نیز از این قرار است: 
»بستن سامانه ثبت نام مسکن و محروم کردن 
انجام  قانونی خود؛ عدم  از حقوق  مردم 
جوانی  قانون  با  متناسب  قانونی  تکالیف 
جمعیت و عملکرد بسیار ضعیف وزارتخانه 
در اجرای قوانین تنظیم کننده بازار مسکن.« 
جالب اینکه پای استیضاح و مقابله های 
گاه و بیگاه با دولت چهره های تندرو صف 
می کشند. چنانکه امیرحسین ثابتی؛ نماینده 
تندرو تهران یکی از این چهره ها است که در 
خصوص مورد اخیر نیز در کانال تلگرامی خود 
نوشت: »درخواست استیضاح خانم فرزانه 
صادق وزیر راه و شهرسازی که توسط محمد 
منان رئیسی نماینده قم ثبت شده بود را 
امضا کردم.«  جالب اینکه بدون هیچ دلیل 
خاصی صرفا تمامی محورهای استیضاح 
را به عنوان دلایل امضای استیضاح آورده 
است. به نظر می رسد تندروها هر آنچه که 
کارآمدی یک وزارتخانه لازم بوده را  برای نا
جمع کردند تا اینگونه القاء کنند که وزیر راه 

و شهرسازی توانایی اداره امور وزارتخانه را 
ندارد و از وعده های داده شده عدول کرده 
است. در حالی که به واقع فرزانه صادق از 
وزرای موفق و کارآمد دولت مسعود پزشکیان 

بوده و هست. 
 اختلافی با وزیر راه نداریم

در  مجلس  عمران  کمیسیون  عضو  یک 
ح استیضاح وزیر راه و شهرسازی  مورد طر
اظهار داشت: استیضاح حق هر نماینده 
است و می تواند عملا بر اساس محورهای 
بدهد  را  استیضاح  درخواست  استیضاح 
این  به  کس دیگری  یا هر  رئیسی  آقای  و 
نتیجه برسد قابل احترام است، اما اینکه 
ح می شود تا چه حد  محور استیضاح مطر
بتواند اعضای کمیسیون عمران و بعدا بحث 
کند احساس من این است  صحن را قانع 
که با توجه به هشت ماه گذشته که از عمر 
حوزه  در  می گذرد  پزشکیان  آقای  دولت 
وزارت راه و شهرساری انصافا اقدامات قابل 
تقدیری انجام گرفته است. علیرضا نثاری 
به »آرمان ملی« گفت: من بدون توجه به 
مسائل حاشیه ای این صحبت را می کنم که 
کاملا قابل  عملکرد خانم صادق مالواجرد 
که برخی  قبول است و البته ممکن است 
که  باشد  مختلف  حوزه های  در  کمبودها 
باید پس از بررسی و اعمال نظر و اظهارنظر 
کارشناسان مرتبط قضات شود و نظر نهایی 
را صادر کرد. آقای رئیسی از همکاران ما در 
کمیسیون عمران است و به نظرشان احترام 
می گذاریم اما احساس من این است که حتما 
نظر کمیسیون و مجلس این موضوع نیست 
و این عضو کمیسیون فقط نظر خودش را 
اعلام کرده است. نماینده نهاوند در مجلس 
بیان کرد: باید صبر کنیم که مسائل به شکل 
درستی جلو برود. به نظرم دوستان عجله 
کردند و خوشبختانه کمیسیون عمران یک 
کمیسیون تخصصی است و مسائل با دقت 
بررسی می شود و مسائل سیاسی و حزبی در 
اینجا جایگاهی ندارد. نثاری تصریح کرد: به 
هیچ عنوان اختلافی بین کمیسیون عمران 
گر بگویم  و وزیر وجود ندارد و بیراه نیست ا

کمیسیون عمران حامی وزیر بوده است. 
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»آرمان ملی« تلاش تندروهای مجلس برای زدن وزرای موفق دولت را بررسی می کند

دیروز همتی؛ امروز صادق؟
   عضو کمیسیون عمران مجلس در گفت وگو با »آرمان ملی«:  دوستان عجله کردند؛ حتما نظر کمیسیون و مجلس این نیست

 جلسه مهم شورای عالی فضای مجازی 
در اردیبهشت 

تلگرام رفع فیلتر می شود؟
گام دوم فیلترینگ برداشته  »چه زمانی 
خواهد شد؟« این یکی از مهم ترین سوالاتی 
است که اذهان مردم و افکارعمومی را به خود 
کرده است. خبرآنلاین نوشت؛ در  مشغول 
واقع پس از برداشته شدن گام اول فیلترینگ 
و رفع محدودیت های دو پلتفرم واتس آپ 
که تا پیش از فرا  گوگل پلی، تصور می شد  و 
رسیدن سال ۱۴۰۴، گام دوم فیلترینگ اجرا 
کنون  خواهد شد. اما نه تنها این وعده تا
عملیاتی نشده که حتی جلسه شورای عالی 
فضای مجازی در فروردین ماه نیز برگزار نشد. 
هم  دولت  سخنگوی  مهاجرانی،  فاطمه 
در آخرین اظهارنظر خود درباره زمان رفع 
فیلترینگ گفت: »اینکه این فرایند چه وقتی 
به نتیجه می رسد، نمی توانم دقیق بگویم و 
گر خواستید پیگیری  که ا پیشنهاد می کنم 
کنید از افراد حقیقی و حقوقی شورای عالی 
فضای مجازی بپرسید، من در این زمینه 

اطلاعاتم کافی نیست.«

   ناامیدی از رفع فیلترینگ؟
کافی است که یکبار پای صحبت های مردم 
بنشینید و از فیلترینگ فضای مجازی، قطع 
و وصل شدن های فیلترشکن ها و سرعت کم 
اینترنت گلایه نکنند. گاهی هم تیر اعتراض و 
گلایه های آنان به سمت دولت روانه می شود 
گریز به شعار رفع فیلترینگ پزشکیان،  و با 
آن  از به سرانجام رسیدن  ناامیدی  اظهار 
می کنند. هرچند دولت پزشکیان تلاش کرد تا با 
راضی کردن اعضای شورایعالی فضای مجازی و 
برداشتن محدودیت های دو پلتفرم واتس آپ 
و گوگل پلی نشان بدهد که به پای عهدی که 
با مردم بسته، خواهد ماند؛ اما نامشخص 
بودن سرنوشت گام دوم رفع فیلترینگ باعث 
رخنه کردن ناامیدی در دل مردم شده است. 
با این حال، داستان رفع فیلترینگ و برداشتن 
به  اجتماعی  شبکه های  محدودیت های 
سادگی و با صدور دستور توسط رئیس جمهور 
که تلاش  های  امکان پذیر نیست. هر چند 
دولت و اظهارات دولتمردان حکایت از آن 
دارد که در تصمیم خود برای رفع فیلترینگ 
جدی هستند اما گفته ها و اظهارات اعضای 
شورای عالی فضای مجازی نشان از ایجاد 
پای  پیش  در  مانع  و  سنگ اندازی  یک 
پزشکیان دارد. سنگ اندازی هایی که حتی 
دادِ دولتمردان چهاردهم را هم درآورده است. 
چنانچه معاون اطلاع رسانی دفتر معاون اول 
رئیس جمهور در مصاحبه ای گفته بود: »بحث 
رفع فیلتر تنها در اختیار دولت نیست و شورای 
عالی فضای مجازی که در سال های گذشته 
است.  موضوع  این  مسئول  شده،  تشکیل 
شهید رئیسی در سال آخر عمرشان به دنبال 
آن بودند که حداقل رفع فیلتر از پلتفرمی مانند 
گوگل پلی انجام شود، اما این موضوع به دلیل 
اینکه شهید رئیسی نتوانست اجماع سازی 
در شورای عالی فضای مجازی انجام دهد رفع 
فیلتر در دولت ایشان به نتیجه نرسید یعنی به 
عبارتی زور شهید رئیسی به شورای عالی فضای 
مجازی نرسید.« همین اظهارات گواه آن است 
که پزشکیان اختیارات کافی را برای برداشتن 
فیلترینگ نداشته و نمی تواند به صرف یک 

دستور محدودیت را از میان بردارد. 

    در انتظار اردیبهشت
که  مجازی  فضای  عالی  شورای  جلسه 
طبق قانون باید ماهی یکبار تشکیل شود، 
در ماه فروردین برگزار نشد. پیگیری های 
خبرآنلاین از علت تشکیل نشدن این جلسه 
کنون بی نتیجه مانده است. در این میان،  تا
برخی تحلیل ها در فضای رسانه ای حکایت 
و  تلگرام  که احتمالا فیلترینگ  آن دارد  از 
یوتیوب در جلسه اردیبهشت شورای عالی 
اما  شد.  خواهد  برداشته  مجازی  فضای 
طبق شنیده ها از برخی از اعضای این شورا، 
ظاهرا فیلترینگ در حال حاضر در دستور 
کار اعضای شورای عالی فضای مجازی قرار 
ندارد و فعلا نمی توان به برداشته شدن گام 
که  چند  هر  داشت.  امید  فیلترینگ  دوم 
روزهای اخیر ستار هاشمی، وزیر ارتباطات 
از گشایش هایی برای رفع فیلترینگ در سال 
۱۴۰۴ خبر داده بود اما در آخرین روزهای سال 
که »اینکه ما پیگیر  کرده بود  ۱۴۰۳ اعتراف 
، نه تنها از تلگرام و یوتیوب که  برداشتن فیلتر
کاملا مشخص  از دیگر سکوها نیز هستیم، 
اینکه زمان مشخصی در مورد  است. ولی 
امکان پذیر نیست.  اعلام شود،  فیلتر  رفع 
تمام فضای تصمیم گیری در خصوص رفع 
فیلتر در اختیار دولت نیست.« در واقع، به 
نظر می رسد دولت برای راضی کردن اعضای 
شورایعالی فضای راهی سخت و دشوار را باید 
طی کند و نمی خواهد برای حل این وعده، 
آن را به شورای عالی امنیت ملی ببرد. شاهد 
این ادعا نیز اظهارات وزیر ارتباطات است که 
اظهارکرد: »وقتی می شود با نگاه کارشناسی و 
با نگاه علمی کار را با گفتمان وفاق پیش برد، 
نیازی به جنگ و دعواهایی که بعضی اوقات 
دیده می شود، نیست.« بر همین اساس، 
باید منتظر ماند و دید که در جلسه شورای 
عالی فضای مجازی در اردیبهشت چه اتفاقی 
گرام، تلگرام  خواهد افتاد؛ آیا فیلترینگ اینستا
و یوتیوب برداشته خواهد شد یا همچنان در 

دستور کار قرار نخواهد گرفت.

آرمان ملی- گروه سیاسی: 2 لایحه پالرمو و CFT سال ها است که در رسانه ها، محافل سیاسی و 
کنون ارکان نظام نتوانسته اند این چالش را به  سرانجام برسانند. در واقع  اقتصادی مطرح می شود ولی تا
می توانیم اینگونه بگوییم که هرجا تندروها حضور دارند باید پیش بینی چالش ها و مخالفت هایی را داشته 
باشیم. نه تنها تندروها در مجلس شورا با هرگونه ارتباط بین المللی مخالف هستند بلکه برخی چهره های 
مجمع هم همین نگاه را دارند و هربار که حرف از تصویب لوایح موردنظر سخن به میان می آید، مخالفت 
خود را ابراز می کنند و معتقدند که تصویب این لوایح راه را برای دشمنان کشور باز می کند و اطلاعات مالی 
 FATF ایران به دست آنها خواهد افتاد. شرایط به  اندازه ای حساس است که به دلیل محدودیت های
حتی کشورهایی مانند روسیه و چین هم نمی توانند با ایران مراودات مالی داشته باشند. حالا با شروع دور 
کره های ایران و آمریکا برخی از جریان های منطقی و البته دولت چهاردهم در تلاش  هستند تا  جدید مذا
گر در ادامه این دور  دلواپسان را قانع کنند و در ادامه بتوانند این مانع را از پیش پای اقتصاد ایران بردارند تا ا
از گفت وگوهای تهران و واشنگتن بتوانند به توافقی برسند، پس از توافق احتمالی مانعی برای روابط مالی 
وجود نداشته باشد. در این مورد با یکی از نماینده های مجلس شورا مصاحبه ای انجام داده ایم. لاهوتی 
در این مورد معتقد است در شرایط خاص نیاز است تا 2 لایحه پالرمو و CFT از بلاتکلیفی خارج شود. در 

ادامه این گفت وگو را می خوانید. 
   پایان بلاتکلیفی 

مهرداد لاهوتی، نمانیده لنگرود در مجلس شورا در مورد اینکه نتیجه بررسی لوایح پالرمو در مجمع 
تشخیص نظام در این شرایط حساس بین المللی چه خواهد شد، به  خبرنگار »آرمان ملی« می گوید: »ابتدا 
گر قوا در  باید به ذات مجمع تشخیص اشاره ای داشته باشم. این مجمع به این بهانه شروع به کار کرد که ا
ع باشد ورود کرده و چالش ها  موردی به چالش برخورد کردند و یا مورد مطرح شده خلاف قانون و خلاف شر
را برطرف می کند. مجمع وارد عمل شده و مصلحت نظام را برای آن موضوع در نظر می گیرد و نسبت به 
بررسی آن اقدام می کند. بر همین اساس مجمع تشخیص مصلحت نظام در این زمان طبق فرمایش رهبر 
معظم انقلاب موضوع FATF، CFT و لوایح پالرمو را بررسی می کند. با توجه به حساسیت شرایط مجود نیاز 
داریم تا بهانه های بین المللی را کاهش دهیم، با این وجود آنچه در مجمع به تصویب خواهد رسید در هر 
شرایطی قابل پذیرش خواهد بود. به عبارت دیگر شروط ایران در آن لحاظ خواهد شد.« این تحلیل گر 
اقتصادی در همین مورد و با اشاره به روند تصویب این لوایح اضافه می کند: »پیش از این FATF در مجلس 
نهم به تصویب رسید و در شورای نگهبان برخی از بندهایش تصویب و تعدای هم مورد قبول قرار نگرفت 
و پس از آن بود که مجمع تشخیص مصلحت وارد میدان شد ولی با این حال می بینیم که همچنان در 
بلاتکلیفی قرار دارد. در دولت چهاردهم با درخواست مسعود پزشکیان و موافقت رهبر انقلاب، رسیدگی 
به این مصوبه در دستور کار مجمع تشخیص مصلحت نظام قرار گرفت تا بار دیگر موضوع FATF ، CFT و 

لوایح پالرمو در مجمع بررسی شود. که امیدواریم در بهترین شرایط به کمک منافع ملی بیاید.« 
CFT تصویب پالرمو و   

، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در خصوص بررسی لایحه پالرمو در مجمع  محمدرضا باهنر
« گفت: »این لایحه از نظر فنی و  تشخیص و اینکه در تلاش هستند تا مخالفان را قانع کنند به » مهر
کارشناسی در حال بررسی است و نظرات دولت، وزارت اقتصاد، وزارت امورخاجه و مجلس شورای اسلامی 
در مورد این لایحه برای اعضای مجمع مهم است. برخی مخالفان سوالات و ابهامات فنی در مورد پیوستن 
ایران به این کنوانسیون دارند که باید به این ابهامات پاسخ داد تا قانع شوند.« نماینده ادوار مجلس شورا با 
کید بر اینکه موافق تصویب لایحه پالرمو در مجمع تشخیص مصلحت نظام است، ادامه داد: »دولت هم  تا
پیگیر تصویب این لایحه در مجمع تشخیص مصلحت نظام است.« او همچنین در پاسخ به برخی ابهامات 
در فضای مجازی مبنی بر اینکه آیا با تصویب این لایحه تحریم ها رفع می شود، اضافه کرد: »رفع تحریم ها 
مسیر دیگری دارد، اما در صورتی که تحریم ها رفع شود، نباید عدم پیوستن ایران به این کنوانسیون ها 
مانعی در مبادلات اقتصادی باشد. تعدادی از نمایندگان در نامه ای به مجمع درخواست کرده بودند که 
بررسی این لایحه در مجمع به تأخیر بیفتد اما اعضای مجمع، مصلحت نمی دادند که بررسی این لایحه 
به تأخیر بیفتد. کمیسیون های تخصصی به صورت ویژه و با حضور کارشناسان این دو لایحه را مورد بررسی 
قرار داده اند و تقریبا با همه مواد دو لایحه پالرمو و CFT موافقت کرده اند اما برای اجرای این لوایح نیاز به 

کثریت اعضای مجمع است.«  رأی موافق ا

»آرمان ملی« در گفت وگویی بررسی می کند

تلاش برای قانع کردن تندروها در مجمع تشخیص


